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Protokół Nr 14/07 
Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 

i Porządku Publicznego 
z dnia 28 listopada 2007 r. 

 
 
Ad. 1 
 
Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego otworzył 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek, który powitał wszystkich członków Komisji i 

zaproszonych gości. 

 
Ad. 2 
Obecni:  

• Przewodniczący:                                               Grzegorz Marsza łek 

• Członkowie:                                                       Leszek Kami ński  

                                                                                Kazimierz Musielak  

                                                                                El żbieta Palka 

                                                                                Stanis ław Zaremba 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. Na posiedzeniu nieobecny był 

Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Kowalczyk. 

 

Na posiedzenie zaproszono gości: 

• Wicestarosta Pan Janusz Sikora, 

• Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak, 

• Pracownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Pani Ewa Misiaczyk 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił porządek posiedzenia Komisji. 

W wyniku głosowania porządek został przyjęty głosami 5 „za” przy nieobecności 
Radnego Pana Zdzisława Kowalczyka. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił protokół Nr 12/07 i 13/07 z 

posiedzenia Komisji. 

W wyniku głosowania protokół Nr 12/07 został przyjęty głosami 5 „za” przy 
nieobecności Radnego Pana Zdzisława Kowalczyka. 
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W wyniku głosowania protokół Nr 13/07 został przyjęty głosami 5 „za” przy 
nieobecności Radnego Pana Zdzisława Kowalczyka. 
 
Ad. 5 a 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2008 przedstawiła Pani Ewa Misiaczyk. 

 

Współpraca z organizacjami pozarządowymi jest ustawowym obowiązkiem powiatu. 

Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 22 ustawy z dnia 5 czerwca 2003 r. o samorządzie powiatowym (tekst 

jednolity z 2001 r. Dz. U. Nr 142, poz. 1592 z późn. zm.) powiat wykonuje określone ustawami 

zadania publiczne o charakterze ponadgminnym, w tym w zakresie współpracy z organizacjami 

pozarządowymi.  

Szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z organizacjami pozarządowymi 

określa ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

(Dz. U. Nr 96, poz. 873).  

Ustawa ta nakłada na organy administracji publicznej obowiązek realizacji zadań ze sfery 

publicznej, we współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 cytowanej ustawy, tj.:  

 1) osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie przepisów o 

stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku Państwa 

do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności sumienia i 

wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego, 

 2) stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego.  

Podstawowe znaczenie w tej kwestii ma art. 5 ust. 3 cytowanej ustawy nakładający na organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego.  

Przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego stanowi zatem wypełnienie 

ustawowego obowiązku rady wynikającego z ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie.  

Uchwała ureguluje współpracę pomiędzy samorządem Powiatu Gostyńskiego, a organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, określając zakres 

oraz formy tej współpracy. Wysokość środków finansowych przeznaczonych na realizację zadań 
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zleconych zostanie określona przez radę powiatu w uchwale budżetowej. Projekt programu był 

konsultowany z organizacjami pozarządowymi. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Pani Ewa Misiaczyk dodała, że 29 września br. odbyło się spotkanie z przedstawicielami 

organizacji pozarządowych w sprawie wspólnych konsultacji dotyczących Programu. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała czy na zadania priorytetowe wymienione w Programie 

znalazły się środki w budżecie na 2008 rok. Zapytała również o plan konkursów. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że na zadania zostały przeznaczone środki. 

Dokładne kwoty zostaną sprawdzone. 

Pani Ewa Misiaczyk poinformowała, że zanim ogłosi się konkurs organizacje mają możliwość 

wypowiedzenia się w kwestii rodzaju konkursów. Można składać projekty zanim ogłoszony 

zostanie konkurs. 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał ile stowarzyszeń działa na terenie powiatu. Zapytał 

również o spotkanie stowarzyszeń w dniu 27.11.2007 r. 

Pani Ewa Misiaczyk odpowiedziała, że działają 43 stowarzyszenia i zarejestrowano 30 

uczniowskich klubów sportowych. Pani Misiaczyk stwierdziła, że Starostwo nie organizowało 

powyższego spotkania. Organizatorem był Pan Marzec. Spotkanie dotyczyło wykupu lub wynajmu 

budynku przy ul. Rynek w Gostyniu. 

Radny Pan Leszek Kamiński zauważył, że w takich spotkaniach powinien uczestniczyć 

przedstawiciel powiatu.  

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał do kiedy można składać oferty. 

Pani Ewa Misiaczyk stwierdziła, że dana organizacja może przejawić własną inicjatywę i złożyć 

ofertę przed ogłoszonym terminem konkursu, jeśli określi zakres tematyczny oferty. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zauważył, iż czuje niedosyt. Uważa, że powinna istnieć 

Gminna Rada Sportu, która współpracowałaby z Powiatową Radą Sportu. Wówczas nastąpiłaby 

koordynacja działań. Obydwa gremia ustalałyby terminy imprez i wspólnie je organizowały. 

Radny Pan Stanisław Zaremba stwierdził, że zanikłaby wówczas rywalizacja. 

Radna Pani Elżbieta Palka wyraziła przekonanie, że Gminna Rada Sportu może współpracować 

z Powiatową Radą Sportu, ale nie musi.  

Pani Ewa Misiaczyk dodała, że Powiatowa Rada Sportu jest nieskuteczna. Na ostatnim 

spotkaniu pojawiły się 2 osoby, a były do zaopiniowania uchwały. Pani Misiaczyk zauważyła, że w 

spotkaniach powinien uczestniczyć członek Gminnej Rady Sportu. Byłoby więcej głosów w 

dyskusji. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora powiedział, że rozmowy ze sportowcami utwierdzają go w 

przekonaniu, iż należy przedsięwziąć kroki ku usprawnieniu funkcjonowania Powiatowej Rady 

Sportu. Jej zadaniem musi być przybliżanie stowarzyszeń do siebie.  
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Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek stwierdził, że imprez jest dużo, ale mało osób w nich 

uczestniczy. 

Pani Ewa Misiaczyk zauważyła, że nie angażują się nowe osoby lub stowarzyszenia. Widać 

ciągle te same twarze. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał czy Uczniowski Klub Sportowy Kania Gostyń 

otrzymał dotację. Zapytał również ile organizacji pożytku publicznego jest na terenie powiatu. 

Pani Ewa Misiaczyk odpowiedziała, że UKS Kania Gostyń otrzymał dotację. Pani Misiaczyk 

sprawdzi liczbę organizacji. 

Radna Pani Elżbieta Palka złożyła wniosek o wykreślenie ze Wstępu Programu zdań: „Dziś 

mamy do czynienia z obywatelską apatią, a tzw. deficyt demokratyczny jest głęboki. Ludzie 

często koncentrują się przede wszystkim na swoich własnych sprawach, a sprawy publiczne, 

związane z ich szerzej rozumianą egzystencją, obchodzą ich coraz mniej”. 

 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie ze 
Wstępu Programu zdań: „Dziś mamy do czynienia z obywatelską apatią, a tzw. deficyt 
demokratyczny jest głęboki. Ludzie często koncentrują się przede wszystkim na swoich 
własnych sprawach, a sprawy publiczne, związane z ich szerzej rozumianą egzystencją, 
obchodzą ich coraz mniej”. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty głosami 5 „za” przy nieobecności Radnego 
Pana Zdzisława Kowalczyka. 
 
Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek poddał po głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2008. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 14/28/07 została podjęta głosami 5 „za” przy 
nieobecności Radnego Pana Zdzisława Kowalczyka. 
 
Ad. 5 b 
 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2008 rok 

przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak. 

 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy zaplanowano przekazanie 20 000 zł Komendzie 

Powiatowej Policji zgodnie z wnioskiem komisji. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że zaplanowano 10 000 zł. Zostanie 

przekazany sprzęt (kamizelki) w formie darowizny. 
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Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek odczytał odpowiedź Zarządu Powiatu w sprawie 

wnioskowanej kwoty (Pismo nr WZI.ZA 0067/59/07). 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora dodał, że w 2008 r. będzie przeprowadzona w powiecie 

kontrola w zakresie zarządzania kryzysowego. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak zauważyła, iż powinno być przejście dla pieszych na ul. 

Wojska Polskiego. 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy w Starostwie Powiatowym zwiększyła się ilość 

etatów. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak poinformowała, że jest 80 etatów. Zwiększyła się liczba 

o dwa. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała czy powiat dopłaca do bieżącego funkcjonowania 

szkół. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, iż nie dopłaca się do szkół. 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał o podwyżki w domach pomocy 

społecznej. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że pracownicy otrzymali 150 zł podwyżki. 

Wicestarosta dodał, że Starostwo stara się o środki na windę w Rogowie, której koszt wynosi 

197 tys. zł.  

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zapytał o sprzedaż płatników majątkowych. 

Radny Pan Stanisław Zaremba zapytał o należne pieniądze na wykup szpitala. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak odpowiedziała, że w roku 2007 zapłaciły dwie gminy: 

Pępowo i Gostyń. 

Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy zaplanowano środki na dokumentację dotyczącą 

remontu w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował o planowanych inwestycjach przy Zespole 

Szkół w Krobi. Potrzebne są cztery klasy. Natomiast przy Zespole Szkół w Grabonogu 

dobuduje się łącznik i sześć klas. W najbliższej przyszłości planuje się przeprowadzenie 

reorganizacji oddziału Zespołu Szkół Rolniczych w Kosowie. Szkoła będzie tylko w 

Grabonogu. Trzeba będzie podjąć decyzję czy pałacyk w Kosowie sprzedać czy 

wydzierżawić. Następnie Wicestarosta omówił zmianę systemu ogrzewania w szkole. Będą 3 

piece gazowe. Koszt inwestycji wyniesie około 450 tys. zł. Wystąpiono o udzielenie pożyczki 

na 50% wartości inwestycji do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 20% 

zostanie umorzone. Istnieje możliwość uzyskania dotacji z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska. 

Radna Pani Elżbieta Palka zasugerowała, by lepiej wykorzystać obecny projekt budowy 

pawilonu. Błędem będzie rezygnacja z niego. Ponadto istnieje możliwość pozyskania 

funduszy europejskich na powyższy cel. 
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Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że w chwili obecnej nie ma możliwości 

pozyskania środków zewnętrznych. Na budowę klas przy Zespole Szkół w Krobi 50 000 zł 

przekazała Rada Rodziców, 50 000 zł Gmina Krobia, a Powiat dokłada 100 000 zł. 

Radna Pani Elżbieta Palka stwierdziła, że przeinwestuje się szkołę w Krobi a w Zespole 

Szkół Zawodowych przy ul. Tuwima w Gostyniu w przyszłości zabraknie uczniów. Radna 

uważa, że należy chronić szkoły rolnicze. 

Skarbnik Pani Eleonora Gościniak zauważyła, że budynek szkoły w Krobi nie jest 

własnością powiatu. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora zastanawiał się jak zatrzymać młodzież w wieku 

ponadgimnazjalnym w Powiecie Gostyńskim. 

 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2008 rok. 
W wyniku głosowania Uchwała Nr 14/29/07 została przyjęta głosami 2 „za” 
i 3 „wstrzymującymi” przy nieobecności Radnego Pana Zdzisława Kowalczyka. 

 

Ad. 6 

 

W wolnych głosach i wnioskach głos zabrała Radna Pani Elżbieta Palka. Poprosiła, by na 

posiedzenie sesji Rady Powiatu Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Grzegorz Mayer 

przygotował przepisy regulujące malowanie przejść dla pieszych przy skrzyżowaniach. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek podziękował zebranym za przybycie, po czym 

zamknął posiedzenie Komisji. 

 

                                                                                      Przewodnicz ący 
                                                                   Komisji Samorz ądowo-Organizacyjnej 
                                                                               i Porz ądku Publicznego 
 
                                                                                  Grzegorz Marsza łek 

 

Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 


